UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

OBADA MZAIK,

Plaintiff,

v.

SYRIAN ARAB REPUBLIC,

Defendant.

Case No. 1:22-cv-00042-ACR

Complaint for Torture 28 U.S.C. § 1605A

DECLARATION OF SAFOUH MUHAMMAD HALEMA

I, Safouh Muhammad Halema, do hereby declare as follows:

1. I have personal knowledge of the facts set forth in this declaration. If called as a witness, I would testify truthfully to these facts under oath.

Reasons and Circumstances of Detention

- 2. On September 28, 2011, at the age of 17, I participated in morning and evening demonstrations near a restaurant complex in Hutaytet Al-Turkman town, opposing the Syrian regime. State Security and Air Force Intelligence raided the demonstration from two directions. There did not appear to be coordination between the State Security and Air Force Intelligence, as they immediately opened heavy fire on each other upon arrival.
- 3. I fled and hid underneath a parked car in the area. After a few minutes, the gunfire ceased and I witnessed Air Force Intelligence personnel arresting one of my friends, his brother, and several others present. As the forces were leaving, one of the personnel spotted me under the car, shouted, and many Air Force Intelligence members gathered around me. They pulled me out from under the car and arrested me.

- As the forces were leaving, one of the personnel spotted me under the car, shouted, and many Air Force Intelligence members gathered around me. They pulled me out from under the car and arrested me.
- 4. The security forces searched me and the other detainees, verifying our identities. They released anyone not born in Hutaytet Al-Turkman. I remained with two others. They piled us on top of each other and began beating us savagely. The beating was so severe that they dislocated my shoulder. They also wounded one detainee's head after striking him with a rifle butt. They continuously beat us with batons until my body was swollen. My right finger also split open and bled profusely.
- 5. Before moving us, a person known as Abu Ali Jawiya, an Air Force Intelligence assistant whom we all knew from before the 2011 Syrian Revolution due to his frequent visits to the village to collect extortion money, arrived. He stood on a car and said, "you sons of Hutaytet Al-Turkman are all terrorists," and began beating us. The other personnel joined in, using batons, hands, and feet. At this point, the beating and torture became unbearable. Afterwards, they marched us towards the Conferences checkpoint on the road to Mezzeh Military Airport, which is controlled by the Air Force Intelligence. Our eyes were blindfolded with our shirts. My shirt was transparent, which allowed me to see some things.
- 6. They then put us in a small room where all the Conference checkpoint personnel took turns beating us with whatever tools they had, such as electrical wires, hoses, and plastic pipes. They also shocked us with electric batons. They tortured us for about 45 minutes before taking us to the Air Force Intelligence branch at Mezzeh Military Airport.

Torture Upon Arrival at Mezzeh Military Airport

- 7. The torture didn't stop throughout the journey from the moment of our arrest until we reached Mezzeh Military Airport. Upon arrival, they ushered us into a room. Our hands were tied behind our backs. Two officers were smoking shisha; one was elderly. I could see them through my shirt but couldn't make out their facial features clearly. The elderly officer stood up, grabbed a quarter-inch electrical cable from under the desk, and began beating us brutally. The officers forced us to strip completely, subjected us to a body cavity search, then had us dress and took us to a corridor.
- 8. The security personnel threw me to the ground and one stood on my back. I screamed in agony as blood poured from my entire body. One of the personnel shoved his military boot-clad foot into my mouth to stifle my screams while several others tortured me. When I uttered offensive remarks about Bashar al-Assad, the personnel became relentless in torturing me with hoses, sticks, and electricity. Afterwards, the officer emerged with a quad cable and struck me several times, saying, "take him to the cell." My shoulder was swollen and dislocated. I also saw one of the other detainees with his head split open and bleeding.

Detention Conditions at Mezzeh Military Airport

9. When I entered the cell, it measured one and a half meters long by one meter wide.

There were 12 similar cells. The place was surrounded by a wall with an open courtyard, like an old Arab house. Two other detainees were with me in the cell.

We fell into a deep sleep upon entering. When we woke the next morning, the cell door was open. We went out to the courtyard where the personnel came and opened all the cell doors to bring out other detainees. The detainees were all wearing

underwear and had very long beards. There were approximately 30 other detainees.

10. There was a washer and a lavatory in the courtyard where we washed the blood from our bodies. After about an hour, a guard with an Alawite accent—like all the interrogators and guards there—came shouting, "where are the animals we brought yesterday?" When he saw us, he began cursing God and asked, "who did this to you?" The guard took us to a doctor in another building about a street away from where we were detained after he placed my shirt over my face.

When we entered the doctor's room, the doctor slapped my face and struck my dislocated shoulder, telling me to leave. He refused to treat me despite my dislocated shoulder and injured finger. I also saw the doctor stitching another detainee's head without anaesthesia or sterilization. The detainee's screams echoed from the pain. An hour later, they separated us, and I was transferred to a cell two meters long and one and a half meters wide, containing nine other detainees. I stayed there for nine days, with the number of detainees fluctuating daily, reaching up to 25 detainees at one point.

Interrogation at Mezzeh Military Airport

11. The next day, I was summoned for interrogation. In the interrogation room, an officer said, "if you want to rest, confess to everything." I replied, "what should I confess to? I haven't done anything." He ordered me to lie on my stomach and raise my feet. He spent 15 minutes beating my feet with a plastic pipe until they swelled. Then he said, "you fired on our personnel during the raid and injured one. The other personnel saw you carrying a weapon on your shoulder." I denied everything, even participating in the demonstration, but he had my mobile phone and said, "there are pictures of you at two demonstrations on the phone." I admitted

to those, but he wasn't satisfied. I kept increasing the number of demonstrations I participated in until I reached eight because he was continuously beating me with a hose while I lay on the ground. I spent about three and a half hours in the interrogation room being subjected to severe torture.

- 12. Two days later, I was summoned for interrogation again. They knew about my distribution of anti-Syrian regime leaflets at that time. The interrogation revolved around these leaflets. The torture was harsher and more severe. As a guard beat me with a quad cable whip all over my body without mercy for over an hour without interrogation because the interrogator was busy. They would splash water on my face and feet to prevent me from losing consciousness so I would suffer more. Afterwards, the interrogator said, "do you want to die here?" and told the guard to take me away.
- 13. The security guard took me, blindfolded and handcuffed, out of the building. We walked on asphalt, then entered a building and descended about five steps underground. He removed my blindfold and I saw a room with a group of detainees in a miserable condition—their appearance terrifying. Some were suspended by their hands, hanging by metal chains from their hands and feet in the air. Others suspended by their feet, and one person appeared to be dead, lying on the ground with his face covered in blood, motionless.

The guard said to me, "I'll hang you like them," then blindfolded me again and took me back to the interrogation room. The interrogator sarcastically asked, "did you see them?" I said, "yes." They tortured me again. I spent about five hours under interrogation and violent torture.

14. The guards then returned me to the cell and I immediately fell asleep from extreme exhaustion and pain. In the evening, the guards took me back for interrogation.

The interrogator began lecturing me about the homeland and patriotism, slapped my face twice, and told the guards to return me to the cell. I was interrogated eight times in that cell, all following the same pattern of torture, but each time the torture was more severe and harsh. The last time, I was hung by my hands on the door for about nine hours, from afternoon until around midnight. Everyone who passed by would beat me.

15. The day before I left that cell, they summoned me to the interrogator's room and had me fingerprint papers that I didn't know the contents of. They returned me to the cell. A detained lawyer among the detainees in that cell advised me to deny all charges against me in court. There was also a young man in the cell, approximately 17 years old.

Continued Torture at Mezzeh Military Airport

- 16. We were allowed to use the lavatory only twice a day, morning and evening. There were three guards at the beginning, middle, and end of the corridor, carrying hoses, plastic pipes, and sticks. They would beat us brutally every time we went to the lavatory, both going and returning. We wore only underwear when going to the lavatory. The time allowed for relieving ourselves was less than a minute.
 - There was no medical care in the cell. We washed our wounds with the water allocated for drinking because they wouldn't allow us to wash them elsewhere, leading to infection and inflammation. When they asked who needed a doctor, we would say we did. They would look at us, then insult us and return us to the cell.
- 17. Upon returning to the cell, I heard detainees in the neighbouring cell screaming that a detainee had died. The guards came and tortured them for screaming. On the ninth day of my stay in that cell, they announced our names and chained me with

- other detainees to a long metal chain. We were in two groups, each with 25 detainees.
- 18. We boarded a bus that drove for less than ten minutes before they unloaded us and put us into a room 10 meters long and 3 meters wide, with two lavatories—one unusable—and a shower that was also unusable.
- 19. There were 100 detainees in that cell, and we were 25, so we became 125 detainees. I wasn't interrogated in that cell, where I stayed for 19 days, but I was tortured twice:
 - i. First time: When an assistant named Yanar, an Alawite from Jableh, saw me and called me from the cell, he took my prayer beads and asked me to extend my hands through the cell's opening. He grabbed my hands and pulled them violently several times, causing my head to hit the cell. Then he took me out of the cell and tortured me with an electrical cable for five minutes, beating me all over my body before returning me to the cell.
 - ii. Second time: We were praying Friday prayer, and a detainee was giving a sermon in a low voice, but the guards heard us. We were in the bathroom at the time. They said, "all detainees in the bathroom, come out." We were seven detainees then. They began beating us with plastic pipes and cables for an hour and a half while torturing us.
- 20. There were daily interrogations of detainees in both the first and second cells. Detainees would return to the cell staggering, swollen, and bleeding. The food was similar to that in the previous cell but in smaller quantities. A piece that was enough for 4 people was distributed among about 15 detainees. A doctor came once but didn't examine the detainees. He would throw anti-inflammatory pills or

paracetamol through the door and applied ointment to my finger, which was

swollen and injured from torture, by reaching through the cell door.

Release from Mezzeh Military Airport

21. The day before I left the detention centre, an assistant came and asked if there were

any school or university students, as there were exams at the time. We said yes

and gave him our names and school names for verification. The next day, he came

and took me and others. They took us out of the building blindfolded. We were

about 40 detainees who were school students. An officer came and gave us a

patriotic speech, then they called our families to come and take us. However, not

all families responded at that time, including mine, so they put me with others in

a courtyard until the next morning. My father came and met with a high-ranking

officer, whom I heard was Jamil Al-Hassan's deputy. He allowed my father to take

me home after giving him a patriotic speech and urging him to prevent me from

demonstrating again.

22. My detention has severely affected my mental health to this day. I've become more

nervous than before, my behaviour has changed, and I've become more aggressive

due to the torture, terror, and fear I experienced in detention, especially since it

happened during my childhood. Even my family has noticed this change.

I, Safouh Muhammad Halema, declare under penalty of perjury under the laws of the

United States of America that the foregoing is true and correct.

Executed on: May 27, 2024 in (Afrin) Syria, Aleppo countryside.

Safouh Muhammad Halema

8



CERTIFICATION

TransPerfect is globally certified under the standards ISO 9001:2015, ISO 17100:2015, and ISO 18587:2017. This Translation Certificate confirms the included documents have been completed in conformance with the Quality Management System documented in its ISO process maps and are, to the best knowledge and belief of all TransPerfect employees engaged on the project, full and accurate translations of the source material.

File Name(s): Declaration of Safouh Muhammad Halema

Source Language(s): Arabic
Target Language(s): English

Authorized Signature:

Signature, Notary Public:

Name:

Jacqueline Yorke

Title:

Project Manager

Date:

October 24, 2024

WENDY POON
Notary Public - State of New York
No. 01PO0000184
Qualified in Queens County
My Commission Expires February 02, 20 2-7

Stamp: Notary Public

محكمة مقاطعة كولومبيا بالولايات المتحدة الأمريكية

عبادة مزيك

الرقم المدني ٢٢-cv-٠٠٤٢ .

مسلوع ،

شكوى بشأن واقعة تعذيب،

17.

YA U.S.C. § 17.0A

الجمهورية العربية السورية عناية/ وزير الخارجية فيصل المقداد وزارة الخارجية والمغتربين كفر سوسة، دمشق، سوريا

مدعى

عليه،

إفادة الشاهد صفوح محمد حليمة

أنا ، صفوح محمد حليمة ، أشهد بموجب هذه الإفادة على ما يلي:

1. لدي معرفة شخصية بالوقائع المنصوص عليها في هذه الإفادة. إذا تم استدعائي كشاهد فسأشهد بصدق على هذه الحقائق تحت القسم.

أسباب وظروف الاحتجاز

- 2. بتاريخ 28 سبتمبر 2011، كنت أبلغ 17 عامًا وخرجت بمظاهرة صباحية وأخرى مسائية بالقرب من تجمع مطاعم في (بلدة حتيتة التركمان) مناهضتين للنظام، إلا أن أمن الدولة والمخابرات الجوية قامتا بمداهمة المظاهرة من جهتين، ما يبدو لم يكن هناك تنسيق بينهم لأنهم فور وصوئهم أطلقوا النار على بعضهم البعض بغزارة.
- 3. حينها هربت ولختبأت أسفل سيارة كانت مصطفة في تلك المنطقة. وبعد دقائق، توقف إطلاق النار وشاهدت عناصر المخابرات الجوية وهم يعتقلون أحد أصدقائي وشقيقه والعديد غيرهم من

المتواجدين هناك, حين همت القوات بالذهاب، رأني أحد العناصر أسفل السيارة وصرخ واجتمع العديد من عناصر المخابرات الجوية حولي وأخرجوني من أسفل السيارة وألقوا القبض علي.

- 4. قامت القوات الأمنية بتفتيشي أما والمعتقلين الآخرين والتحقق من هوياتنا, وكل شخص لم يكن من مواليد حتيتة التركمان أطلقوا سراحه وبقيت أنا واثنين آخرين حيث وضعونا فوق بعضنا البعض وبدؤوا بضربنا بشكل متوحش حتى خلعوا كتفي من شدة الضرب كما جرحوا رأس أحد المعتقلين بعد أن ضربوه بأخمص البارودة على رأسه وكانوا يضربوننا بالهراوات طيلة الوقت حتى تورم جسدي وانشق اصبع يدي اليمنى ونزف بشدة.
- 5. وقبل أن يسيروا بنا أتى شخص يدعى أبو على جوية و هو مساعد من المخابرات الجوية، جميعنا نعرفه منذ قبل الثورة السورية علم 2011 لأنه كان يتردد على القرية لجمع الإتاوات. ووقف على السيارة وقال لنا أنتم أبناء حتيتة التركمان جميعكم إر هابيين وانهال علينا بالضرب وكذلك باقي العناصر ضربونا مستخدمين الهراوات و الايدي والارجل ، وهنا أصبح الضرب والتعذيب لا يطاق. وبعد ذلك ساروا بنا باتجاه حاجز المؤتمرات على طريق مطار المزة العسكري و هو تابع للمخابرات الجوية و كنا حينها معصوبي الأعين بالقمصان التي نرتديها لكن قميصي كان شفاقًا فتمكنت من رؤية بعض الأمور.
- وضعونا بعد ذلك في غرفة صغيرة وتناوب علينا جميع عناصر حاجز المؤتمرات بالضرب بكل ما لديهم من أدوات مثل أسلاك الكهرباء وخراطيم وبواري بلاستيك كما صعقونا بعصى الكهرباء، واستمروا نحو 45 دقيقة و هم يعذبوننا، ثم ساروا بنا إلى مطار المزة العسكري إلى فرع المخابرات الجوية.

التعذيب فور الوصول إلي مطار المزة العسكري

7. لم يتوقف التعذيب طيلة الطريق منذ لحظة اعتقالنا وحتى وصولنا إلى مطار المزة العسكري. فور وصولنا، أدخلونا إلى غرفة وكنا مقيدي الأيدي من الخلف حينها وكان هناك ضابطان يدخنان الشيشة وكان أحدهما كبير بالعمر حيث شاهدتهم من أسفل القميص لكن لم أر ملامح وجوههم

جيدًا. قام هذا الضابط من مكانه وحمل كابل كهرباء رباعي من أسفل المكتب وبدأ في ضربنا بوحشية وأجبرنا على خلع كامل ملابسنا وفتشونا تفتيشًا ذاتيًا ومن ثم لبسنا ثيابنا و أخرجونا إلى الممر.

8. ألقاني عناصر الأمن على الأرض ووقف احدهم على ظهري وكنت أصرخ من شدة الألم حيث كان الدم ينزف من جسدي كله. اقدم احد العناصر على وضع قدمه داخل فمي وقد كان يرتدي بقدمه بوط عسكري وذلك لكي لا أصرخ بينما كان عدد من العناصر يعذبونني. وحينها أطلقت عبارات مسينة لبشار الأسد فاستمات العناصر في تعذيبي بالخراطيم والعصي والكهرباء و بعد ذلك خرج الضابط وحمل كابل رباعي وضربني به عدة مرات وقال لهم خذوه إلى الزنزانة وكان كتفى متورم ومخلوع. كما رأيت رأس أحد المعتقلين الآخرين مفتوحًا والدم ينزف منه.

ظروف الاحتجاز بمطار المزة العسكري

- 9. وحين دخلت إلى الزنزانة كانت بطول متر ونصف و عرض متر وكان هناك 12 زنزانة مشابهة لها. كان المكان محاطًا بسور وبه فسحة سماوية مثل البيت العربي القديم. وكان معي معتقلان أخران في الزنزانة ودخلنا في نوم عميق لحظة دخولنا. عندما قمنا في صباح اليوم التالي كان باب الزنزانة مفتوحًا، فخرجنا إلى الساحة وأتى العناصر وفتحوا باب الزنزانات جميعها وأخرجوا المعتقلين منها وكانوا جميعهم يرتدون لباسًا داخليًا ولحاهم طويلة جدا وكان عددهم تقريبا 30 معتقلاً.
- 10. كانت هناك مغسلة ودورة مياه في الساحة فغسلنا الدماء من على أجسادنا. وبعد نحو ساعة أتى سجان يتحدث بلهجة علوية حمثل جميع المحققين والسجانين هناك وصرخ أين الحيوانات الذين جلبناهم البارحة وحين شاهدنا أصبح يكفر بالله وقال لنا من فعل بكم هذا وأخذنا إلى طبيب في بناء آخر يبعد نحو شارع عن المكان الذي كنا معتقلين به بعد أن وضع قميصي على وجهي. وحين دخلنا إلى الطبيب صفعني على وجهي وضربني على كتفي المخلوع وقال لي اذهب فلم يرض أن يعالجني على الرغم من خلع كتفي وجرحي في إصبعي. كما رأيت الطبيب يقوم بخياطة رأس أحد المعتقلين دون بنج أو تعقيم وكان صراخه يتعالى من شدة الألم وبعد ساعة فرقونا

و نقلوني الى زنزانة بطول متربن و عرض متر و تصف و كان بها 9 معتقلين غيري و بقبت بها 9 أيام كان عددنا يختلف كل يوم حيث وصل عددنا إلى 25 معتقل أو ينقص.

الاستجواب بمطار المزة العسكري

- الم وفي اليوم التالي استدعوني للتحقيق. كان بالغرفة ضابط قال لي "إن أردت أن ترتاح اعترف بكل منيء"، فقلت له بماذا أعترف لم أفعل شيء فأمرني بالانبطاح على بطني و رفع قدمي إلى الأعلى وبقي 15 دقيقة وهو يضربني ببوري بلاستيك على قدمي حتى تورمت. بعدها قال لي أنتم أطلقتم النار على عناصرنا خلال المداهمة وأصبتم عنصر وقد شاهدك باقي العناصر وأنت تحمل سلاح على كتفك، فأنكرت حتى أني أخبرته أنني لم أشارك بالمظاهرة إلا أن هاتفي الجوال كان بيده وقال لي هناك صور لك بالهاتف وانت في مظاهرتين فاعترفت بها لكنه لم يقتنع وبقيت أزيد له عند المظاهرات التي شاركت بها حتى وصلت إلى ثمان مظاهرات لأنه كان يضربني طيلة الوقت بالخرطوم وأنا ملقى على الأرض وبقيت نحو ثلاث ساعات ونصف في غرفة التحقيق أتعرض للتعذيب الشديد بها.
- 12. وبعد يومين تم استدعائي للتحقيق مجددا وكان لديهم علم بتوزيعي للمنشورات المناهضة للنظام السوري في ذلك الوقت وكان التحقيق يدور حول تلك المنشورات وكان التعذيب أقسى وأشد حيث كان معه عنصر يضربني بالكرباج "الكابل الرباعي" على كافة أنحاء جسدي دون رحمة واستمر بضربي أكثر من ساعة دون أن يتم التحقيق معي لأن المحقق كان مشغولاً. وكإنوا يرشون الماء على وجهي وقدمي لكي لا أفقد الوعي حتى أتعذب أكثر وبعدها قال لي المحقق "أنت تريد أن تموت هذا" فقال للعنصر خذه من هنا.
- 13. أخذني عنصر الأمن وأنا معصوب العينين ومقيد اليدين وسرنا خارج البناء ومشيت على الزفت وبعدها مخلنا إلى بناء ونزلنا نحو و درجات تحت الأرض ونزع الطماش عن عيني فرأيت غرفة بها مجموعة من المعتقلين بحالة مزرية ومنظرهم مرعب حيث كان هناك عدد منهم مشبوح من يديه المعلق بعلسلة معدنية من يديه وقدميه في الهواء وأخرين مشبوحين من أقدامهم وشخص كان مينًا بحسب ما شاهدت وكان ملقى على الأرض ووجهه مليء بالدماء ولا يتحرك.

قال لي السجان "سوف أعلقك مثلهم" ومن ثم طمش عيني وأعادني إلى غرفة التحقيق فقال لي المحقق بسخرية "هل شاهدتهم"، فقلت له "نعم". وقاموا بتعذيبي من جديد حيث بقيت نحو خمس ساعات في التحقيق والتعذيب العنيف.

- 14. ومن ثم أعادوني إلى الزنزانة ونمت على الفور من شدة التعب والإرهاق والألم. وفي المساء أعادوني إلى التحقيق مجددًا، وبدأ المحقق بإعطائي محاضرة عن الوطن والوطنية وصفعني على وجهي مرتين وقال لهم أعيدوه إلى الزنزانة. وتم التحقيق معي ثمان مرات في تلك الزنزانة كانت جميعها بنفس الطريقة من حيث التعذيب إلا أن التعذيب كان أشد وأقسى في كل مرة. وفي المرة الأخيرة تم تعليقي من يدي على الباب وبقيت نحو تسع ساعات معلقًا من العصر حتى منتصف الليل تقريبًا، وكان كل شخص يمر بجانبي يضربني.ق
- 15. قبل أن أخرج من تلك الزنزانة بيوم استدعوني إلى غرفة المحقق وبصموني على أوراق لا أعرف مضمونها وأعادوني إلى الزنزانة وكان معي في تلك الزنزانة محام معتقل بين المعتقلين نصحني حينها أن أنكر كل التهم المنسوبة الي في المحكم. كما كان معي في الزنزانة شاب صغير تقريبا عمره 17 سنة.

استمرار التعذيب بمطار المزة العسكري

- 210. كان يسمح لنا بالخروج إلى دورة المياه فقط مرتين في اليوم صباحًا ومساءً وكان هناك ثلاثة عناصر في أول ومنتصف وآخر الممر يحملون خرطوم وبوري بلاستيك وعصى ويتم ضربنا بوحشية في كل مرة نخرج بها إلى دورة المياه في الذهاب والعودة وكنا فقط نرتدي اللباس الداخلي السفلي حين نخرج لدورة المياه. وكانت المدة المسموح لنا بها لقضاء حاجتنا أقل من دقيقة ولم يكن هناك طبابة في الزنزانة وكنا نغسل جروحنا بالماء المخصص لنا للشرب لأنهم لا يسمحون لنا بغسلها مما يؤدي إلى تعفنها والتهابها. وكانوا يسألوننا من يحتاج طبيب فنقول لهم نحن فينظرون إلينا ومن ثم يشتمونا ويعيدوننا إلى الزنزانة.
- 17. عند عودتي للزنزانة، سمعت المعتقلين في الزنزانة المجاورة وهم يصرخون أن هناك معتقل قد فارق الحياة فأتى السجانون إليهم وعذبوهم بسبب صراخهم وفي اليوم التاسع من دخولي تلك

- الزنزانة أذاعوا أسماءنا و وربطوني أنا ومعتقلين آخرين بسلسلة معدنية طويلة و كنا مجموعتين كل مجموعة 25 معتقلاً.
- 18. صعدنا إلى الباص ومشى بنا أقل من عشر دقائق ومن ثم أنزلونا وأدخلونا إلى غرفة بطول 10 متر وعرض 3 متر وبها دورتي مياه إحداها غير صالحة للإستعمال وبها حمام لكنه أيضا غير صالح للاستعمال.
- 19. كان هذاك 100 معتقل بتلك الزنزانة ونحن 25 فأصبح عدنا 125 معتقل، لم يتم التحقيق معي في تلك الزنزانة التي بقيت بها 19 يوم لكني تعرضت للتعذيب مرتين:
- المرة الأولي: حين شاهدني مساعد اسمه ينار وهو علوي من جبلة وناداني وأنا بالزنزانة وأخذ مني المسبحة وطلب مني أن اخرج بدي من طاقة الزنزانة وأمسكها وبدأ بسحبها بقوة عدة مرات حتى يرتطم رأسي بالزنزانة ومن ثم أخرجني من الزنزانة وبدأ بتعذيبي بكابل الكهرباء خمس دقائق وكان يضربني على كافة أنحاء جسدي وبعدها أعادني إلى الزنزانة.
- المرة الثانية: كنا نصلي صلاة الجمعة وكان هناك معتقل يخطب بصوت منخفض لكن السجانيين سمعونا وكنا حينها في الحمام وقالوا لنا كل المعتقلين في الحمام يخرجون. كنا حينها سبعة معتقلين وبدأوا بضربنا بالبواري البلاستيك والكابلات ساعة ونصف وهم يعذبوننا.
- 20. وكان هناك تحقيق بشكل يومي مع معتقلين سواء في الزنزانة الأولى أو الثانية وكان المعتقلون يعودون إلى الزنزانة وهم مترنحين ومتورمين والدماء تسيل منهم. وكان الطعام حينها مشابها للطعام الذي في الزنزانة السابقة لكنه بكميات أقل حيث كانت القطعة تكفي 4 أشخاص فقط ويتم توزيعها لنحو 15 معتقل وكان هناك طبيب أتانا مرة واحدة ولم يكن يعاين المعتقلين بل كان يلقي لنا من خلف الباب حبوب الالتهاب أو باراسيتامول ودهن لي اصبعي بمرهم لأنه كان متورم ومجروح من التعذيب حتى أنه دهن اصبعي من باب الزنزانة.

الخروج من مطار المزة العسكري

- 21. وقبل يوم من خروجي من المعتقل اتى مساعد وقال لنا هل يوجد هناك طلاب مدارس أو جامعات حينها كان هناك امتحانات فقلنا له نعم واخذ أسماءنا وأسماء مدارسنا ليتحقق منها وفي اليوم التالي اتى وأخذني أنا وأخرين. أخرجونا من البناء ونحن معصوبي العينين، كنا نحو 40 معتقلا من طلاب المدارس وأتى ضابط وألقى علينا خطبة وطنية ومن ثم اتصلوا بعوانلنا ليأتوا و يأخذونا إلا أنه ليس كل العوائل ردوا في ذلك الوقت ومن بينهم عائلتي فوضعوني مع آخيرن في ساحة حتى صباح اليوم التالي حتى أتى والدي والتقى بضابط برتبة عالية سمعت أنه نائب جميل الحسن وسمح لوالدي باصطحابي إلى المنزل بعد أن ألقى عليه خطبة وطنية وحثه على منعي من التظاهر مجددًا.
- 22. وقد أثر اعتقالي على صحتي النفسية بشدة حتى هذه اللحظة فقد أصبحت أكثر عصبية من قبل و تغيرت تصرفاتي وأصبحت أكثر عدوانية بسبب ما تعرضت له من تعذيب ورعب وخوف في المعتقل خاصة أن ذلك حصل وأنا في مرحلة الطفولة حتى عائلتي لاحظوا ذلك.

أقر أنا صفوح محمد حليمة تحت عقوبة الحنث باليمين بموجب قوانين الولايات المتحدة الأمريكية أن ما سبق صحيح وصادق.

تحريراً في يوم (27) من شهر (5) عام (20 في (عفين). سور ياريف صلب

Zoulance 2 géap ()